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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja-e a kormány a glutén-érzékeny betegek 
hatékonyabb szűrését, illetve étkezési kiadásaik csökkentését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Coeliakia (köznyelvi nevén lisztérzékenység) Európa-szerte ötmillió embert érint, 
Magyarországon 100-200 ezren szenvednek tőle, akik többsége nem is tud a betegségéről (csak a 
tüneteitől szenved nap, mint nap).

Célzott, és ma háziorvos által nem elrendelhető vérvizsgálattal – amikor kizárólag a Coeliakiára 
jellemző immun ellenanyagok mennyiségét mérik – gyorsan és egyszerűen kimutatható (lenne), ám 
az érintett páciensek sokszor évekig bolyonganak a magyar egészségügy labirintusában, mire 
eljutnak odáig.

Ráadásul a diagnosztizált betegeknek teljes mértékben, és élete végéig száműznie kell étrendjéből a 
glutént, azaz a gluténtartalmú gabonákat és azokat az élelmiszereket, amelyek csak 
adalékanyagként vagy nyomokban, de tartalmaznak búza, árpa és rozs eredetű összetevőket. A 
gluténmentes étrend azonban a magyar átlagfizetésekhez képest nagyon drága, a többség számára 
nem megfizethető.

A jelenlegi jogszabályok által biztosított csekély mértékű adókedvezmények (glutén-érzékeny 
gyerekek után magasabb összegű családi pótlék jár, az szja-t fizető felnőttek pedig a minimálbér öt 
százalékával megegyező, jelenleg körülbelül havi 7000 Ft-os szja-kedvezményt kapnak) sajnos, a 
töredékét sem fedezik az érintett családok ezzel kapcsolatos kiadásainak.

A fentiek alapján a következő kérdésekben kérem tájékoztatását:

- Támogatja-e a kormány, hogy a háziorvosok is jogosultak legyenek a Coeliakia kimutatására 
alkalmas, célzott vérvizsgálat elrendelésére?



- Támogatja-e a kormány, hogy gluténmentes élelmiszerek ÁFÁ-ja 5%-ra csökkenjen?

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2019. július 11.

dr. Oláh Lajos
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